



UNITED NATIONS OFFICE FOR WEST AFRICA

UNOWA

BUREAU DES NATIONS UNIES POUR L'AFRIQUE DE L'OUEST

PRESS RELEASE

Ebola: The Head of UNOWA visits humanitarian corridor in Dakar

Dakar, 30 December 2014- On Tuesday 30 December, Mr. Mohamed Ibn Chambas, Special Representative of the Secretary-General and Head of the United Nations Office for West Africa (UNOWA), visited the facilities of the humanitarian corridor installed in a military air base in Dakar.

The humanitarian corridor, which was established in September 2014 by the Senegalese Government, constitutes a major logistic contribution to the international effort to fight the Ebola epidemic which affects some West African countries.

All assistance mobilized in that respect is exclusively channeled through this corridor which is strictly separated from the civil terminal of Leopold Sedar Senghor international Airport in Dakar.

During the visit, Mohamed Ibn Chambas stressed out the importance of everyone's efforts and reaffirmed the United Nations commitment to making necessary efforts to overcome the epidemic, "It is together, and above all, in unity, that we can successfully fight Ebola".

The World Food Program (WFP), responsible for the United Nations humanitarian air service, is currently building a Humanitarian Terminal (Terminal H), in partnership with the Senegalese authorities. This corridor is currently operational, with a temporary infrastructure established at the Ouakam military air base (Dakar).

Terminal H, which will be completed in late January 2015, will provide Senegal with a regional and operational tool in the fight against the Ebola virus disease.

Since 25 September 2014, more than 48 flights have been implemented with a frequency of three flights per week from Dakar to the three endemic countries: Guinea, Sierra Leone and Liberia, as well as to Accra, Ghana, where the United Nations Mission for Ebola Emergency Response (UNMEER) is headquartered. A total of 1,048 passengers have been transported in both directions, including UN staff and non-governmental organizations members (NGOs) involved in the fight against the epidemic.

According to the latest tally from the World Health Organization (WHO), the Ebola outbreak has killed about 8,000 people since its outbreak in West Africa.

###

Bureau de la Communication et de l'Information Publique

Kouider Zerrouk, Chef de bureau – (+221) 33-869-8560 / 77- 3324928 – zerrouk@un.org

Vicky Delore Ndjeuga, Chargé de communication – (+221) 33-869-8544 / 77- 3339414 – ndjeuga@un.org



UNITED NATIONS OFFICE FOR WEST AFRICA

UNOWA

BUREAU DES NATIONS UNIES POUR L'AFRIQUE DE L'OUEST

PRESS RELEASE

Lutte contre Ebola : Le Chef de l'UNOWA visite le corridor humanitaire à Dakar

Dakar, 30 Décembre 2014- Le Représentant Spécial du Secrétaire Général et Chef du Bureau des Nations Unies pour l'Afrique de l'Ouest (UNOWA), M. Mohamed Ibn Chambas, a effectué mardi 30 décembre 2014, une visite du corridor humanitaire, installé sur une base militaire aérienne de Dakar.

Le corridor humanitaire a été établi le 25 septembre 2014 par les autorités sénégalaises, et représente une contribution logistique majeure de ce pays à l'effort international de lutte contre l'épidémie à virus Ebola qui affecte quelques pays d'Afrique de l'Ouest.

Toute l'assistance mobilisée dans le cadre de la lutte contre l'épidémie transite par ce corridor, strictement séparé du Terminal civil de l'Aéroport international Léopold Sédar Senghor de Dakar.

Rappelant l'importance des efforts de tous, Mohamed Ibn Chambas a réaffirmé durant cette visite le ferme engagement des Nations Unies à continuer de tout mettre en œuvre pour venir à bout de l'épidémie : « C'est ensemble, et surtout unis, que nous pourrons faire face avec succès à Ebola ».

Le Programme Alimentaire Mondial (PAM), qui est responsable du service aérien humanitaire des Nations Unies, est en train de construire, en partenariat avec les autorités sénégalaises, un Terminal Humanitaire (le Terminal H), qui facilitera les opérations liées au corridor. Ce corridor est actuellement opérationnel grâce à une infrastructure temporaire installée sur la base aérienne du Quartier Ouakam à Dakar. Ce Terminal H, qui sera fonctionnel à la fin du mois de janvier 2015, dotera le Sénégal d'un outil opérationnel régional dans la lutte contre la maladie.

Depuis le 25 septembre dernier, plus de 48 vols ont été réalisés avec une fréquence de trois vols par semaine, de Dakar vers les trois pays d'endémie : Guinée, Sierra Leone et Liberia, et vers le Ghana qui héberge le siège de la Mission des Nations Unies pour la lutte d'urgence contre Ebola (UNMEER). 1048 passagers au total ont été transportés dans les deux sens. Ces passagers sont des personnels de l'ONU et des membres d'Organisations non gouvernementales (ONG) impliqués dans la lutte contre l'épidémie.

D'après le plus récent décompte de l'Organisation Mondiale de la Santé (OMS), l'épidémie à virus Ebola a causé la mort d'environ 8000 personnes.

###

Bureau de la Communication et de l'Information Publique

Kouider Zerrouk, Chef de bureau – (+221) 33-869-8560 / 77- 3324928 – zerrouk@un.org

Vicky Delore Ndjeuga, Chargé de communication – (+221) 33-869-8544 / 77- 3339414 – ndjeuga@un.org